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BROI.0012.1.6.2017 

 

 

 

Protokół nr 22/17 

z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 10 października 2017  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 10 października  2017  roku o godzinie 13:00 
 
Przewodniczący Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Pan Piotr Stanny dokonał otwarcia obrad Komisji, powitał 

wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości w osobie Pana Wicestarosty –Marka 

Jaskulskiego,  Pana Lecha Chymkowskiego –Naczelnika Biura Rady i Ochrony Informacji oraz 

Pana Piotra Krygiera – Naczelnika Wydziału Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa.   

 

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczą 4 

osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego członkowie komisji otrzymali porządek 

obrad. Przewodniczący Komisji odczytał treść proponowanego porządku obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 21/17 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

 i Porządku Publicznego z dnia  12 września 2017 roku. 

5. Sugestie i wnioski komisji do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

z uwzględnieniem założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

wynikających z uchwały nr 592/17 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 

2017 roku.  

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

 Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do 

proponowanego porządku obrad? Wobec braku uwag Przewodniczący  stwierdził, że Komisja 

przyjęła porządek obrad. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 21/17 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

 i Porządku Publicznego z dnia 12 września 2017 roku. 
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Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do projektu protokołu 

sporządzonego z ostatniego posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego?  

Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła protokół nr 

21/17 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 12 

września 2017 roku.  

Przewodniczący Komisji powitał Panią Wiceprzewodniczącą Komisji – Annę Kozłowską i 

stwierdził,  że w obradach uczestniczy 5 członków Komisji.  

 

5. Sugestie i wnioski komisji do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

z uwzględnieniem założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

wynikających z uchwały nr 592/17 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 

2017 roku.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają wnioski lub sugestie do projektu 

budżetu powiatu włocławskiego na 2018 rok? 

Wiceprzewodnicząca Komisji złożył wniosek do projektu budżetu na 2018 rok, aby zabezpieczyć 

środki finansowe na remont drogi w m. Otmianowo. Jest to ciąg dalszy, ponieważ w roku 2017 

został wykonany 1 km drogi i pozostało około1,5-2km. W związku z tym radna wnioskuje o 

dokończenie tego docinka drogi. Następnie radna złożyła wniosek, aby zabezpieczyć środki 

finansowe na budowę chodnika w m. Osiecz Wielki, przy drodze powiatowej (materiał oraz 

wykonanie po stronie samorządu powiatowego). Część została wykonana przez samorząd gminny 

przy udziale powiatu w postaci kostki brukowej. Jest to bardzo drogie zadanie jeśli powiat 

włocławski przekazuje tylko kostkę, a wykonawstwo jest po stronie samorządu gminnego. Koszt 

położenie jest o wiele większy niż sam materiał. Samorząd gminy może to wykonać w całości jeśli 

koszty będą refundowane. Ponadto radna wnioskowała o zabezpieczenie środków finansowych na 

budowę chodnika przy kościele w m. Osiecz Mały. Wyjście z tego kościoła jest wprost na drogę 

powiatową. Kierowcy nie mają gdzie się zatrzymać. W ostatnim czasie odbywała się tam 

uroczystość i można było wówczas doświadczyć jak niebezpieczny jest  to punkt. W tym miejscu 

znajduje się zakręt oraz pętla autobusowa. Jednocześnie radna złożyła wniosek, aby zabezpieczyć 

środki finansowe na przebudowę drogi Borzymie-Boniewo-Izbica Kujawska. Ponadto oprócz zadań 

inwestycyjnych ważną kwestią są organizację imprez i uroczystości wpisanych w kalendarz imprez 

powiatowych i gminnych m.in.: festiwal zespołów weselnych pod patronatem Starosty. Gmina 

rozważała możliwość zorganizowania koncertu majowego, który również byłby zorganizowany 

przy udziale samorządu powiatowego.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają jeszcze jakieś uwagi? 

Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że w dniu 18.09.2017r. złożył pismo do Pana Starosty z 

propozycjami przyszłorocznego budżetu. Niemniej jednak dwa  z tych kilku punktów, w związku z 

tym, że komisja ma w swoim zakresie kwestie związane z bezpieczeństwem można rozszerzyć to w  

kwestii bezpieczeństwa na drogach publicznych. Dlatego radny 2 zadania będzie chciał powtórzyć, 

ale na początek zgłosił wniosek, aby zabezpieczyć środki finansowe na wzrost wynagrodzeń 

pracowników Starostwa Powiatowego we Włocławku i jednostek podległych. Jednocześnie 

radnych chciałby, aby Zarząd Powiatu we Włocławku oraz Rada Powiatu we Włocławku pochyliła 

się nad tym problemem dość głęboko.  Radny obserwuje jak postępuje w innych zakładach wzrost 

wynagrodzeń i obawia się tego, czy wszyscy pracownicy Starostwa Powiatowego we Włocławku 

do końca kadencji będą pracownikami tego starostwa. Biorąc pod uwagę ich merytorykę szkoda, 

aby odchodzili z tej jednostki.  Jeśli chodzi o kwestie bezpieczeństwa związanym z drogami 

publicznym to radny złożył wniosek, aby w projekcie budżetu na rok 2018  uwzględnić budowę 

oświetlenia w ciągu drogi Włocławek-Wieniec-Osięciny na odcinku 200 m. w m. Wieniec. Radny 

wie, że jest tam problem z dostarczeniem energii elektrycznej, ale można byłoby się pochylić nad 

kilkoma lampami solarnymi. To już nie są aż tak wysokie koszty jeśli chodzi o ich usytuowanie, 

aby ten ciąg komunikacyjny doświetlić. Następnie radny wnioskował o zabezpieczenie środków 
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finansowych na budowę ciągu pieszego w m. Falborz przy pałacu. Radny uważa, że wspólnie z 

samorządem gminnym można byłoby wykonać ten odcinek ok. 500 m ciągu pieszo-jezdnego.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają jeszcze jakieś wnioski? 

Przewodniczący Komisji podsumował, że Pani Wiceprzewodnicząca Komisji złożyła 4 wnioski, 

natomiast rany Tomasz Chymkowski zgłosił 3 wnioski. Co prawda one wykraczają poza zakres 

prac komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, ale nie wszystkie. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że dokumenty źródłowe tj. uchwała zarządu powiatu nie 

wskazuje w sposób jednoznaczny, że komisje tylko i wyłącznie we własnym zakresie mogą 

podejmować wnioski dlatego przy tak otwartej formule nic nie stoi na przeszkodzie, aby poddać 

wnioski pod głosowanie.  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za tym, aby zabezpieczyć środki finansowe na remont 

drogi w m. Otmianowo i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za tym, aby zabezpieczyć środki finansowe na budowę 

chodnika w m. Osiecz Wielki, przy drodze powiatowej (materiał oraz wykonanie po stronie 

samorządu powiatowego) i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za tym, aby zabezpieczyć środki finansowe na budowę 

chodnika przy kościele w m. Osiecz Mały i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za tym, aby zabezpieczyć środki finansowe na 

przebudowę drogi Borzymie-Boniewo-Izbica Kujawska i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za tym, aby zabezpieczyć środki finansowe na 

przebudowę drogi Borzymie-Boniewo-Izbica Kujawska i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za tym, aby zabezpieczyć środki finansowe na wzrost 

wynagrodzeń pracowników Starostwa Powiatowego we Włocławku i jednostek podległych na 

adekwatnym poziomie, w kontekście uchwały Zarządu Powiatu bo tam są wskaźniki?  

Naczelnik Biura Rady i Ochrony Informacji powiedział, że formuła wniosku jest szeroka. Jak 

członkowie komisji czytali uchwałę Zarządu Powiatu to tam w założeniach, które przygotował 

zarząd widnieje kwota 200 zł, w związku  z tym Naczelnik rozumie, że ten wniosek idzie trochę 

dalej niż 200 zł zaproponowane przez zarząd. Według naczelnika dobrze byłoby to doprecyzować. 

Nie tylko jako poparcie propozycji zarządu w uchwale, ale może warto ująć szersze uzasadnienie 

tego wniosku. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że uchwała Zarządu Powiatu w sposób jednoznaczny te 

progi określała. Skoro ten wniosek składa Pan radny Tomasz Chymkowski, który jest członkiem 

Zarządu Powiatu to zarząd pewnie będzie to rozważał i to dostrzeże. Wniosek został formalnie 
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zgłoszony przez Pana radnego Tomasza Chymkowskiego,  w związku z powyższym 

Przewodniczący Komisji zapytał, aby zabezpieczyć środki finansowe na wzrost wynagrodzeń 

pracowników Starostwa Powiatowego we Włocławku i jednostek podległych na adekwatnym 

poziomie i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za tym, aby uwzględnić budowę oświetlenia w ciągu 

drogi Włocławek-Wieniec-Osięciny na odcinku 200 m. w m. Wieniec i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -1 

Radny Zygmunt Wierzowiecki powiedział, że budowa oświetlenia jest zadaniem gminnym i 

stanowi to duże koszty dla powiatu, dlatego wstrzymał się od głosu. Radnue nie wie, czy te solary 

spełnią wymagania oświetlenia, ponieważ latem będą świecić pytanie jak będzie zimą. Radny 

uważa, że w tej kwestii należy zasięgnąć opinii fachowca. Radny ma swoje priorytety i po pierwsze 

to podwyżki dla pracowników Starostwa Powiatowego i jednostek podległych, a dopiero później 

radny może głosować za oświetleniem.  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za tym, aby zabezpieczyć środki finansowe na budowę 

ciągu pieszego w m. Falborz przy pałacu i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Przewodniczący Komisji poinformował, że w trakcie głosowania wniosków głos chciała zabrać 

Pani Wiceprzewodnicząca, w  związku z tym Przewodniczący Komisji udzielił głosu Pani 

Wiceprzewodniczącej. 

Wiceprzewodnicząca Komisji powiedziała, że podwyżki dla pracowników to jest bardzo ważna 

sprawa. Według Wiceprzewodniczącej pracownikom należą się podwyżki tym bardziej, że 

najniższe wynagrodzenie wzrasta. Niektórzy pracownicy maja niewiele wyższe wynagrodzenia od 

najniższego wynagrodzenia a odpowiedzialność jest ogromna. Wiceprzewodnicząca uważa, że 

kondycja finansowa powiatu jest tak dobra, że podwyższenie wynagrodzenia o 10% nie 

stanowiłoby problemu. Jeśli starosta uzna, że pracownik jest bardzo obciążony lub zajmuje 

odpowiedzialne stanowisko to może dać takiemu pracownikowi więcej niż 10%. Radna złożyła 

wniosek, aby zwiększyć wynagrodzenia o 10%.  

Naczelnik Biura Rady i Ochrony Informacji poinformował, że poziom wynagrodzeń to jest 

poziom sprzed 3-4 lat. Naczelnik mówi o starych pracownikach, nie tych którzy podejmowali prace 

w międzyczasie. Ten poziom wynagrodzeń był ustalany w momencie, kiedy najniższe 

wynagrodzenie wynosiło 1500zł. Gdyby przeliczyć relacje tych wynagrodzeń do najniższego 

wynagrodzenia to byłby jakiś wskaźnik. Od 1 stycznia to najniższe wynagrodzenie wzrasta do 2100 

zł., czyli gdyby przez te 4-5 lat obliczyć o ile wzrasta najniższe wynagrodzenie to w zasadzie 

relacja jest bardzo prosta bo o takim wskaźniku można byłoby mówić przy wzroście wynagrodzeń, 

które były ustalane w analogicznym okresie, czyli sprzed 4-5 lat. Na dzień dzisiejszy jest taka 

dynamika, że najniższe wynagrodzenie w kraju rośnie, a płace w Starostwie Powiatowym we 

Włocławku stoją w miejscu i następuje spłaszczenie. O ile kiedyś ktoś miał wynagrodzenie w 

wysokości 200% najniższego wynagrodzenia to dzisiaj ma na poziomie 120% i skutek jest jaki jest.  

Przewodniczący Komisji poprosił Panią Wiceprzewodniczącą Komisji o sprecyzowanie wniosku. 

Wiceprzewodnicząca Komisji zaproponowała, aby wniosek Pana Radnego Tomasza 

Chymkowskiego rozszerzyć o to, aby wynagrodzenia wzrosły o 10%. 
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Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za podjęciem wniosku, aby 

zabezpieczyć środki finansowe na wzrost wynagrodzeń pracowników Starostwa Powiatowego we 

Włocławku i pozostałych jednostek organizacyjnych  o 10% i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Przewodniczący Komisji powiedział, że wskazane będzie, aby Zarząd Powiatu wrócił do nie 

których zapisów uchwały, która jest dzisiaj wiodąca dla członków komisji tj. nr 592/17 w 

kontekście dyskusji, która się toczy. Zapis w punkcie 2 rozdziału Wydatki budżetowe  dotyczący 

wynagrodzeń został sformułowany następująco: „Wynagrodzenia dla pozostałych pracowników 

zatrudnionych w powiatowych jednostkach organizacyjnych oraz Starostwie Powiatowym we 

Włocławku skalkulowane na podstawie stawek wynagrodzeń obowiązujących w dniu 30.09.2017 r. 

z uwzględnieniem planowanego wzrostu dodatków stażowych planowanych nagród 

jubileuszowych, planowanych odpraw emerytalnych. Do kalkulacji funduszu wynagrodzeń należy 

ująć skutki finansowe z tytułu wzrostu minimalnego wynagrodzenia do kwoty 2100 zł w 

przeliczeniu na pełen etat, wzrostu wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi w 

wysokości 200 zł na etat.” Przewodniczący Komisji stwierdził, że  tutaj nie ma pojęcia średnio 

tylko 200 zł na etat. Kwestia wynagrodzeń jest na tyle złożona, że należy dostrzegać jak kto 

pracuje, jakie ma wykształcenie, jak długo pracuje itd. Brakuje odniesienia do średniej bo przy 

takiej konstrukcji jest wyraźnie napisane, że bez względu na to jak pracuje pracownik 200zł się 

należy. To jest tyko element tej dyskusji, ponieważ wszyscy dostrzegają potrzebę,  w szczególności 

przy  dobrej koniunkturze gospodarczej w kraju, regulacji wynagrodzeń, która jest czynnikiem 

motywującym i stymulującym do lepszej i bardziej wydajnej pracy na rzecz tego urzędu i tej 

jednostki organizacyjnej jaką jest powiat włocławski.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze inne wnioski? 

Więcej wniosków nie było.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  Rady Powiatu we Włocławku w dniu 10 

października 2017 r., stosownie do uchwały nr XXXIII/372/10 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 

30 czerwca 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Powiatu 

Włocławskiego, zaproponowała następujące wnioski do projektu budżetu powiatu na rok 2018: 

1) zabezpieczyć środki finansowe na remont drogi w m. Otmianowo; 

2) zabezpieczyć środki finansowe na budowę chodnika w m. Osiecz Wielki, przy drodze 

powiatowej (materiał oraz wykonanie po stronie samorządu powiatowego); 

3) zabezpieczyć środki finansowe na budowę chodnika przy kościele w m. Osiecz Mały; 

4) zabezpieczyć środki finansowe na przebudowę drogi Borzymie-Boniewo-Izbica Kujawska; 

5) zabezpieczyć środki finansowe na wzrost wynagrodzeń pracowników Starostwa Powiatowego 

we Włocławku i pozostałych jednostek organizacyjnych  o 10%; 

6)  uwzględnić budowę oświetlenia w ciągu drogi Włocławek-Wieniec-Osięciny na odcinku 200 

m. w m. Wieniec; 

7) zabezpieczyć środki finansowe na budowę ciągu pieszego w m. Falborz przy pałacu.  

 

Wniosek skierowany do Zarządu Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.  

Uchwała nr 592/17 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 roku stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

 

10. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 
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Przewodniczący Komisji podziękował Panu Wicestaroście za to, że znalazł czas i przybył  na 

posiedzenie Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. Jednocześnie 

Przewodniczący  Komisji stwierdził, że w posiedzeniu komisji nie uczestniczą w obradach 

dzisiejszej komisji pozostałe osoby, Przewodniczącego Zarządu Powiatu oraz Pani Skarbnik 

Powiatu, ponieważ dzisiaj komisja poruszała kwestie dotyczące planowania budżetu. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że konsekwentnie wysyła zaproszenie zarówno do Starosty 

jak i do Pani Skarbnik. 

Wicestarosta przeprosił za to, że na ostatniej komisji wdarł się chaos wywołany posiedzeniem 

zarządu, które odbyło się w przedostaniem dniu składnia wniosków na tzw. schetynówki. Zarząd 

wziął to wszystko pod uwagę i w dniu dzisiejszym posiedzenie zarządu zostało opóźnione, aby móc 

uczestniczyć w posiedzeniu komisji.  

Przewodniczący Komisji potwierdził, że jeśli jest to przejaw budowania pewnego ładu, porządku 

to Przewodniczący Komisji jest bardzo zadowolony z tego faktu.  

 

 

11. Zakończenie obrad. 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa                          

i Porządku Publicznego w dniu 10 października 2017 roku o godzinie 13:35 dokonał zamknięcia 

obrad Komisji.                                                                                              

 
                                                                                  Przewodniczący Komisji  Administracji,       

   Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

                                                                                                                                                    

                                 Piotr Stanny  
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

 
Marta Szarecka………………………….. 


